

## Menighedsrådsmøde tirsdag den 24. august 2021

Til stede er: Egon, Mogens, Simon, Kirsten, Tove og Lilli

Afbud: Britta, Edvard, Hjalti indtil punkt 1a bilag 5

Egon bød velkommen, og vi sang derefter nr. 727 Gud, du fra dine herlige højeloftssale. Derefter andagt ved Simon.

Dagsorden:

1. Nyt fra formanden
  - a. Gennemgang af "Regnskabsinstruks for de kirkelige kasser" se vedhæftet "Bilag til regnskabsinstruks".
    - i. Bilag 1 gennemset.
    - ii. Bilag 2 underskrevet.
    - iii. Bilag 3 indsat disponeringsgrænse og underskrevet.
    - iv. Bilag 4 vurderer vi er ok, men udskydes til næste møde. Egon tager kontakt til regnskabskontoret og får en nærmere gennemgang.
    - v. Bilag 5 kigger Simon på det.
    - vi. Bilag 6 Der forefindes ingen legater.
    - vii. Bilag 7 er vedlagt regnskabsinstruks.
    - viii. Bilag 8 indfører vi et punkt der hedder materialeindkøb og vedligehold på 10.000,- som provstiet har anbefalet.
  - b. Kirkekor
    - i. Koret har opstart den 2. september og der øves hver anden torsdag. Vi forventer første "koncert" ved gudstjenesten Allerhelgenssøndag. Dato for julekoncert findes senere.
  - c. Menighedsmøde (ved Egon og Simon)
    - i. Bliver afholdt den 10. oktober efter gudstjenesten. Formand, præst, graver og Mogens fortæller om kirkens liv og vækst. Lilli melder afbud.
2. Nyt fra kassereren
  - a. "Honorarer til menighedsrådet" se vedhæftet bilag
    - i. Vi indstiller forslag 2 til provstiet. Lilli indsender til provstiet.
  - b. Kvartalsrapport for første halvår
    - i. Ad. Formål 2100 håber vi ikke, at fakturaen for puds og kalkning kun er betalt en gang, selvom den er bogført 2 gange. Elforbruget er steget meget og vi vil have undersøgt, hvor elforbruget stiger. Mon elforbruget betales aconto efter sidste års forbrug eller er det faktisk forbrug? Vi overvejer at få målt separat på varmen i kirken. Hjalti skal fremover aflæse målere 1 x ugentligt og kontakter ligeledes kirkekontoret om vores aktuelle forbrug indtil dato. Efterfølgende kontakter Hjalti elselskabet Aura. Hjalti giver dernæst Egon besked. Vi godkendte kvartalsrapporten.
3. Nyt fra kirkeværgen

- a. Uanmeldt besøg af Arbejdstilsynet på kirkegården (ved Hjalti og Egon)
  - i. *Strakspåbud om rækværk på loftet, er udført! Påbud om APV, en kemisk risikovurdering og en generel APV. Begge skal være udarbejdet inden 15. januar 2022, mundtlig besked om at anskaffe et kemikalieskab, er anskaffet. På et offentligt toilet skal affaldskurven være aflukket, hvis den sidder for tæt på toilettet, er anskaffet nu. Han var glad for at lapidariets gravsten er lagt ned. Der er anskaffet en godkendt benzindunk. Pga. "straksforbuddet" kommer arbejdstilsynet igen indenfor 12 måneder.*
4. Nyt fra kontaktpersonen  
%
5. Nyt fra sekretæren
  - a. Vil det være en god idé at lave et fremtidigt punkt på dagsordenen, som kunne hedde "Opfølgning fra sidst"? Således vi sikrer os, at ingen beslutninger går i glemmebogen. Jeg har fx nogle udfordringer med at få kontakt til museet ang. Infotavlen. Hvis I nu undrer jer over, at der endnu ikke er sket noget. Eller skal vi hver især være ansvarlige for at sende en orientering, så det kan skrives på dagsordenen?? *Vi beslutter, at der fremover er et opfølgningspunkt. Jeg har hørt fra Peter Carstensen og vi har fået skilteteksten således, at vi selv kan opsætte et nyt skilt. Hjalti og Egon arbejder videre med dette.*
6. Nyt fra udvalgene
  - a. Nyt fra gudstjeneste- og aktivitetsudvalg
    - i. %
  - b. Nyt fra præsteboligudvalg
    - i. Vi, i udvalget, har ikke haft tid til at mødes og snakke endeligt om beplantningen foran præsteboligen. Om vi ønsker, at der skal tilplantes efter hele den udarbejdede skitse eller kun noget af den. Den 15. september ved vi fx, om der er penge nok til det hele i år. For at Hjalti kan komme igang med tilplantningen er det så ok, at vi ikke kommer tilbage til jer for endelig godkendelse?  
*Præsteboligudvalget får mandat til at gå videre med planerne forudsat, at midlerne er til det.*
  - c. Nyt fra sognebladsudvalg
    - i. %
  - d. Nyt fra kirke- og kirkegårdsudvalg
    - i. %
  - e. Nyt fra udvalg for Vigen og Præstegårdsjorden
    - i. *Kassereren skal/har sendt en faktura til Banedanmark 1.706,25 incl. moms*
  - f. Nyt fra folkekirkens ydre mission
    - i. *Kirsten er indkaldt til møde den 6. september.*
  - g. Nyt fra besøgstjenesten
    - i. *Der bliver lavet et lille indlæg til sognebladet "Vi er her stadig – agtigt"*
7. Vision for Borris kirke
  - a. Kan vi lave en struktur og en handleplan på sidste mødes brainstorm? (Indsat fra sidste møde:

- i. Hvad skal der til, for at vi får flere til i kirke/gudstjeneste
- ii. Hvordan gør vi kirken mere synlig, kirke er mere end bare gudstjeneste
- iii. Hvordan får vi menigheden til at komme mere på kirkegården;
- iv. Hvordan kan vi sikre, at alle børn fra 0-14 år kommer i kirke mere end 1 gang om året (til jul)
- v. Hvordan føler man sig som en del af fællesskabet i menigheden; hvad andet kan vi tilbyde?) *Vi skriver intet til referat nu, men snakker videre næste gang.*

8. Eventuelt

- a. *Mogens har kigget på priser på bænke, men synes ikke, at det er aktuelt at indkøbe bænke nu. Mogens undersøger flere steder end Erhvervsskolen og punktet tages op igen til marts.*
- b. *Seniorklubben kører trægt for øjeblikket og der er fare for nedlukning, da der mangler medlemmer til bestyrelsen. Derfor bliver der ingen fælles udflugt i efteråret. Vi overvejer en forårsudflugt. Punktet tages op igen til januar af Egon og Simon.*

Referatet er godkendt Borris den 24. august 2021


  
Formand

  
Næstformand

  
Kasserer

  
Kontaktperson

  
Sekretær

  
Menigt medlem

  
Præst

